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Protokół XXI/21 

XXI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 24 maja 2021 r. 

 

Obrady XXI Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 12
10

. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8. Olszewski Jan 

9. Ostapowicz Ewa 

10. Ostrowski Stanisław 

11. Słowikowski Piotr 

12. Staniszewski Leszek 

13. Sutuła Antoni 

14. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 

Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach – Justyna Sadowska-Kurzyna 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 

Sołtys Małych Raczek – Wojciech Żukowski 

Uczestnictwo sołtysów i mieszkańców zostało ograniczone w związku z wprowadzonym ograniczeniem 

związanym z przeciwdziałaniem zarażeniom COVID-19. 
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 

Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 

Agnieszkę Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Raczkach Panią Justynę Sadowską-Kurzyna, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 

i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Państwa Radnych, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich 

obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 

uczestniczy 14 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
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Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 06.05.2021 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytała radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje 

zmian do przedstawionego porządku obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 

następujący porządek obrad XXI Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XX Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej).  

6. Informacja Wójta o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach z zakresu planowania  

i zagospodarowania przestrzennego. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2020 r. 

8. Ocena zasobów Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

9. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Raczki za 2020 rok: 

- rozpatrzenie raportu, 

- debata nad Raportem o stanie Gminy Raczki za 2020 rok, 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Raczki wotum 

zaufania.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Raczki za rok 2020 i sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok: 

- przedstawienie sprawozdań, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Raczki sprawozdaniu z wykonania budżetu za  

2020 rok, 

- przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raczki w sprawie sprawozdań, 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Raczki za 2020 rok i sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Raczki absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok: 

- przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raczki o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Raczki za rok 2020, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Raczki wniosku w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Raczki absolutorium za 2020 rok, 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Raczki absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2021– 2026. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 22 lutego 2021 r. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 1 marca 2021 r. 

16. Wolne wnioski i oświadczenia. 

17. Zamknięcie sesji. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 2 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XX Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 

stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 

Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 14 „za” 

przez Radę Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu została 

zawarta merytoryczna działalność Urzędu za okres od 16 marca br. do końca kwietnia br., tj. sposób 

wykonania uchwał podjętych na XX Sesji Rady Gminy, jakie były podpisane zarządzenia, jako Organu 

Gminy i jako Kierownika Urzędu oraz działania na poszczególnych stanowiskach pracy. Nadmienił, że 

realizowanych jest siedem inwestycji, tj.: 

- przebudowa drogi gminnej Sucha Wieś – Chodorki przewidywany termin zakończenia inwestycji do 

końca października 2021 r., 

- remont Świetlicy Gminnej w m. Lipówka gmina Raczki, 

- modernizacja PSZOK w Dowspudzie – część 1 – roboty budowlane PSZOK Dowspuda, już została 

rozpoczęta,  

- rozwój gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Raczki w ramach, której będzie realizowane: 

budowa sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i sieci wodociągowej zlokalizowanej w ul. Zielonej oraz 

odcinka między ul. Zieloną i ul. ks. Balukiewicza w Raczkach oraz budowa sieci kanalizacji sanitarnej i 

wodociągowej w Raczkach, budowa studni głębinowej z infrastrukturą towarzyszącą, budowa zestawu 

hydroforowego wraz z retencyjnym, nadziemnym, pionowym zbiornikiem wody uzdatnionej. 

- przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia 

Sali widowiskowo – koncertowej – etap IV. Wykonawca został wyłoniony i rozpoczęte zostały prace. 

- doposażenie Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach wykonawca został wyłoniony. 

- rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy, jesteśmy na etapie rozstrzygania 

przetargu i wyłonienia wykonawcy. Jest to inwestycja dwuletnia. 

Ponadto poinformował, że otrzymaliśmy dofinansowanie do zakupu samochodu strażackiego. 

Przewidywany koszt zakupu to ponad 900 tys. zł, z czego 500 tys. zł stanowi dotacja celowa. 

Prowadzone będą zadania dotyczące budowy chodnika na ul. Zielonej, remontu parku przy przystankach 

PKS w Raczkach i remontu remizy OSP Sidory. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – zapytał, na kiedy jest planowany termin zakończenia 

modernizacji PSZOK? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że modernizacja PSZOK ma potrwać do 

końca października br. Nadmienił, że w związku z tym PSZOK nie będzie przyjmował odpadów. 

Odbiór tych odpadów przyjmowanych przez PSZOK będzie odbywał się cyklicznie, a mieszkańcy będą 

informowani o organizowanych tymczasowo miejscach zbiórki, rodzajach przekazywanych odpadów  

i terminach ich odbioru poprzez umieszczenie informacji na stronie internetowej Urzędu Gminy Raczki 

oraz sposób zwyczajowo przyjęty cechem. 
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Ponadto poinformował, że w okresie od czerwca do sierpnia prowadzone będą prace dotyczące 

rozprowadzenia głównej linii gazociągu na terenie Raczek. Dopiero w przyszłym roku będą realizowane 

prace dotyczące ustawienia skrzynek i podłączenia ich od głównej linii. Wnioski o przyłączenie się do 

linii gazociągowej można składać do Urzędu, które to z kolei są zbiorczo przesyłane do Polskiej Spółki 

Gazowej. Umowa na przyłącze do wnioskodawcy zostanie przesłana od tej Spółki. Realizacja tejże 

inwestycji przewidywana jest w przeciągu 2 - 3 lat. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pkt 6. Informacja Wójta o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach z zakresu planowania  

i zagospodarowania przestrzennego. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – zapoznała z informacją Wójta za okres od 

11.05.2020 r. do 29.04.2021 r. Stosownie do art. 37 ust. 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym Wójt informuje, że w okresie objętym informacją nie zgłoszono 

żądań, o których mowa w art. 36 ust. 1 pkt 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

oraz w okresie objętym informacją nie wydano decyzji dotyczących jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu 

wartości nieruchomości, w związku z ich sprzedażą. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że informacja składana jest, co roku i jeżeli  

w związku z uchwaleniem planu miejscowego albo jego zmianą wartość nieruchomości wzrosła,  

a właściciel lub użytkownik wieczysty w ciągu 5 lat zbywa tę nieruchomość. To ma obowiązek 

wniesienia jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości. Opłata z tego tytułu wpłynęła 

do budżetu Gminy trzy lata temu. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  
 

Załącznik Nr 2. – Informacja Wójta o zgłaszanych żądaniach i wydanych decyzjach  

z zakresu planowania i zagospodarowania przestrzennego. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2020 r. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w 2020 roku Wójt Gminy 

Raczki ogłosił trzy konkursy ofert w zakresie działalności organizacji pożytku publicznego, tj. 

- upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie Gminy Raczki, 

- turystyki i krajoznawstwa, 

- profilaktyki zdrowotnej i promocji zdrowego stylu życia. 

W odpowiedzi na te konkursy zostały złożone oferty i przydzielono dotacje: 

- Klub Sportowy ,,Polonia Raczki” –       90 000 zł.  

- Polskie Stowarzyszenie Diabetyków Koło w Raczkach –       3 500 zł.  

- Stowarzyszenie ,,Małoraczkowiacy znad Rospudy” –     10 000 zł.  

Klub Sportowy ,,Polonia” oraz Stowarzyszenie ,,Małoraczkowiacy znad Rospudy” przydzielone środki 

dotacji wykorzystały zaś Polskie Stowarzyszenie Diabetyków Koło w Raczkach ze względu na pandemię 

nie wykorzystało przeznaczonej dotacji. Działalność Koła miała polegać na spotkaniach integracyjnych i 
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spotkaniach z lekarzami jednakże ze względu na ograniczenia pandemiczne nie było możliwości 

realizacji zamierzonych zadań. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.  
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami  

pozarządowymi za 2020 r. 

 

Pkt 8. Ocena zasobów Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 
 

Kierownik GOK Pani Justyna Sadowska-Kurzyna – poinformowała, że ocena zasobów opracowana jest  

w oparciu o narzędzie wykorzystujące elektroniczną Centralną Aplikację Statystyczną, która umożliwia 

wprowadzenie danych z GUS-u i innych systemów informatycznych. Ocena przygotowana jest w oparciu 

o analizę lokalną sytuacji społecznej i demograficznej naszej Gminy. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej.  
 

Załącznik Nr 4. – Ocena zasobów Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że panująca epidemia Covid zaburzyła 

działalność Urzędu i inne jednostki Gminy, w tym także GOPS-u. Analizując dane stwierdził, że w naszej 

Gminie więcej osób zmarło aniżeli urodziło. 

Ponadto zaapelował do mieszkańców Gminy, aby poddali się szczepieniu przeciwko Covid, ponieważ 

innego sposobu walki z tym wirusem nie ma. Pozwoli to na ułatwienie pracy, umożliwienie spotkań  

i organizacji wszelkich wydarzeń.  

 

Pkt 9. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Raczki za 2020 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że zgodnie z art. 28aa ustawy  

o samorządzie gminnym mieszkaniec, który chciałby zabrać głos, powinien złożyć do Przewodniczącego 

Rady Gminy pisemne zgłoszenie, poparte podpisami, co najmniej 20 osób. Mieszkańcy będą dopuszczani 

do głosu według kolejności otrzymania przez Przewodniczącego Rady zgłoszenia. Liczba mieszkańców 

mogących zabrać głos w debacie wynosi 15. 

Takie zgłoszenie do udziału w debacie wpłynęło i jest to Pan Wojciech Żukowski pełniący funkcję 

Sołtysa Małych Raczek.  
 

Załącznik Nr 5. – Raport o stanie Gminy Raczki za 2020 rok. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wskazał, że Raport o stanie Gminy Raczki za 2020 rok 

zawiera ogólne podsumowanie działalności Gminy i wszystkich jej jednostek. Realizacja budżetu na 

koniec roku przedstawiała się następująco: 

a) dochody ogółem 30.822.516,82 zł, w tym:  

- dochody bieżące 28.598.395,89 zł,  

- dochody majątkowe 2.224.120,93 zł,  

b) wydatki ogółem 30.306.241,64 zł, w tym:  

- wydatki bieżące 25.715.326,64 zł,  

- wydatki majątkowe 4.590.915,00 zł. 

Pod względem realizacji inwestycji w stosunku do dochodów należy stwierdzić, że poprzedni rok nie był zły. 

Budżet Gminy za 2020 r. zamknął się nadwyżką w kwocie 3.779.103,64 Zł, a zobowiązania  na koniec roku 

wyniosły 3.258.452,38 zł i jest to poziom bezpieczny. Polityka finansowa prowadzona jest w sposób 

zrównoważony, racjonalny. Gmina w dobie pandemii starała się zapewnić bezpieczną działalność Urzędu  

i jednostek organizacyjnych Gminy, wyposażając pracowników w maseczki, płyny i środki dezynfekujące  
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w celu uchronienia przed rozprzestrzenianiem się wirusa oraz zapewnienia bezpiecznego dostępu 

mieszkańców w celu załatwienia niezbędnych spraw.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – otworzył debatę nad Raportem.  
 

Radny Witold Bartoszewicz – stwierdził, że rok 2020 nie był rokiem łatwym, ponieważ borykaliśmy się 

wszyscy z trudnościami pandemii i przez to przeznaczyliśmy mniejsze środki na inwestycję. Ogólnie 

stwierdzić trzeba, że przeszliśmy to z obronną ręką i uzyskaliśmy zadowalający poziom realizacji 

przyjętych przedsięwzięć, itp. Nie widzę przeciwwskazań, aby nie podjąć uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi wotum zaufania. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, ze przedstawione osiągnięcia Gminy jest to 

wynik dobrej współpracy pomiędzy Wójtem a Radą i mieszkańcami. Staramy się wspólnie realizować 

zadania, aby poprawić poziom życia mieszkańcom Gminy. Jesteśmy otwarci na propozycje, sugestie  

i pod względem finansowym w sposób racjonalny realizujemy mniejsze, większe inwestycje. Dziękuję 

Radnemu za słowa uznania. My wszyscy tutaj jesteśmy, aby realizować zadania na rzecz polepszenia 

bytu naszym mieszkańcom, aby nasza Gmina się rozwijała. Dziękuję Państwu Radnym, 

współpracownikom za współpracę w roku ubiegłym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – udzielił głosu osobie zgłoszonej do debaty Panu 

Wojciechowi Żukowskiemu Sołtysowi Małych Raczek.  
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – zwrócił uwagę, że w Raporcie w informacjach 

ogólnych są dwie nieścisłości, tj. chodzi o położenie Gminy, gdyż nasza Gmina graniczy z powiatem 

oleckim, a nie z powiatem olecko-gołdapskim oraz droga Augustów - Raczki nie jest już drogą 

wojewódzką a powiatową. 

Następnie odniósł się do przedstawionych w Raporcie inwestycji. Zaplanowane inwestycje na 4.590.915 

zł a wykonane na 3.531.624,16 zł, tj. o 1.059.291 zł mniej, z czego to wynika i dla czego to się stało? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że różnica wynika z tego, że występując  

z wnioskiem w 2020 r. o dofinansowanie na realizację zadań w 2021 r. należało zabezpieczyć środki  

w budżecie, aby otrzymać tę dotację. Chodzi o realizację inwestycji drogowej Szczodruchy – Wojnasy, 

na którą w ubiegłym roku został złożony wniosek, chociaż realizacja będzie w tym roku, ale musieliśmy 

na ten cel zabezpieczyć środki już w 2020 roku. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – w drodze uzupełnienia odpowiedzi Wójta, część planu 

inwestycji była niewykonana, z tego względu, że po przetargach mieliśmy oszczędności. Nie było 

konieczności korygowania tych planów, gdyż środki na realizację innych inwestycji też były 

zabezpieczone. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – zadał pytanie dotyczące pkt 21 tabeli dotyczącej 

zrealizowanych inwestycji pn: Przebudowa drogi gminnej Małe Raczki, na którą zostały przeznaczone 

środki w kwocie 7.000 zł. Rozumiem, że jest to suma za dokumentację dotyczącą tej drogi. W jaki sposób 

się księguje wykonanie drogi, jeżeli ta droga wykonana została przez lokalnego przedsiębiorcę w 

darowiźnie? Nie znalazłem tego w tym Raporcie. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – odpowiedziała, że jeśli chodzi o drogę w Małych 

Raczkach w naszym budżecie mieliśmy uwzględnione wydatki dotyczące nadzoru inwestorskiego. Ta 

droga została wykonana w drodze partnerstwa publiczno-prywatnego pomiędzy przedsiębiorstwem  

z terenu Gminy a Gminą. Wydatki inwestorskie wykonania całej inwestycji leżało po stronie 

przedsiębiorcy a po stronie Gminy koszt nadzoru inwestorskiego. Na stan środków trwałych została 
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naniesiona wartość inwestycji po przedstawieniu kosztorysu powykonawczego przedstawionego przez 

przedsiębiorcę i podpisaniu protokołu zdawczo – odbiorczego prac budowlanych pomiędzy Gminą a tym 

inwestorem. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że polega to na tym, że jeżeli jest inwestor na 

terenie naszej Gminy i chce wykonać nam jakieś zadanie majątkowe to zawiera się porozumienie 

partnerskie i potem po wykonaniu tego zadania zgłasza się to do Nadzoru. On to odbiera, określa się 

wartość inwestycji, którą nanosi się na środki trwałe Gminy. Odnośnie wspomnianej przez Pana 

inwestycji to wskazany w pkt 21 stanowi koszt nadzoru inwestorskiego. Dokumentacja dla tej inwestycji 

została wykonana 4 lata temu. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do informacji o stanie mienia, a dokładnie 

zapytał Panią Skarbnik, co to jest wartość mienia, a co to wartość umorzenia? 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – wyjaśniła, że wartością mienia jest to wartość środka 

trwałego w momencie przyjmowania jego na stan, czyli wartość wszystkich nakładów inwestycyjnych 

poniesionych przez Urząd a tutaj przez inwestora zewnętrznego. Wartość umorzenia stanowią kwoty 

obliczone stawką określoną przez przepisy w odniesieniu do danej inwestycji w rozpiętości od 2,5 % do 

30 %, które obniżają początkową wartość środka trwałego. Faktyczna wartość mienia to różnica wartości 

środka trwałego pomniejszona o wartość umorzenia. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do spraw rzeczowych, a mianowicie do 

sprawy modernizacji budynku Urzędu Gminy Raczki, która w sumie wyniosła 106.046 Zł, w tym: 

dostawa i montaż urządzeń klimatyzacyjnych w pomieszczeniach biurowych i serwerowni w budynku 

Urzędu Gminy Raczki. Czy to musiało tak dużo kosztować? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że ta kwota, o której wspomniał Pan Wojciech 

Żukowski stanowi kwotę całości inwestycji przeprowadzonych w budynku Urzędu Gminy, tj. 

wymieniono nową instalację oświetlenia, nowe lampy, nowe drzwi, nowa łazienka, położono terakotę, 

instalację grzewczą, itp. Kwota stanowi całkowitą wartość zadań remontowych. W pomieszczeniach na 

górze Urzędu zamontowane zostały trzy klimatyzatory. Temperatura w okresie letnim dochodziła tam do 

prawie 40 stopni Celsjusza i musieliśmy dostosować warunki pracy do zaleceń inspektora BHP. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do sprawy realizacji zadania: Przebudowy 

bieżni do skoków w dal na stadionie w Raczkach w kwocie 16.974 zł. Zapytał, skąd taka wysoka suma na 

realizację tej bieżni? 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Mariusz Zalewski – odpowiedział, że kwota ta 

stanowi całość prac kosztorysowych, tj. została wymieniona nawierzchnia poliuretanowa bezpieczna dla 

dzieci, urządzenia do skoku w dal i skocznia. Tak kosztują materiały z atestem bezpieczeństwa dla dzieci. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do rozdziału III Ochrona środowiska 

naturalnego i rolnictwo, a mianowicie do kosztu na opiekę nad zwierzętami. Stwierdził, że będąc Radnym 

zawsze upominał się o podjęcie działań wpływających na zmniejszenie wydatków na schroniska dla 

zwierząt. W tamtym roku na ten cel został poniesiony koszt w wysokości 69.636,61 zł. Uważam, że nie 

jest to mało jak na nasz budżet, z czego to wynika? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że obejmując 6 lat temu urząd Wójta 

mieliśmy tych psów bardzo dużo i też dużo płaciliśmy za pobyt ich w schronisku, tj. ok. 240 zł. 

Wynegocjowaliśmy kwotę ryczałtową w wysokości 5 tys. zł. brutto, a później 6 tys. zł. brutto. Z czasem 

to schronisko, z którym mieliśmy podpisaną umowę nie spełniało wymogów weterynaryjnych. 
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Rozwiązana została umowa z tym schroniskiem a psy zostały przeniesione do innego schroniska 

„Sonieczkowo” koło Augustowa. Tam ilość psów dzięki sterylizacji w Gminie Raczki zmniejszyła się. W 

ubiegłym roku kwota na ten cel wynosiła ok. 70 tys. zł, a w tym roku prognozuje się, że zamknie się w 

kwocie 50 tys. zł – 60 tys. zł. Jest to tendencja spadkowa. Planujemy udostępnić na naszej stronie 

zakładkę umożliwiającą adopcję psa ze schroniska. Dzięki przeprowadzeniu sterylizacji zwierząt to 

pozwoliło na zmniejszenie populacji o ok. 30 – 40 %. Jeśli będzie dalej zapotrzebowanie, to dalej 

prowadzona będzie akcja sterylizacji zwierząt. Uważam, że Gmina właściwie realizuje zadania 

wynikające z ustawy o ochronie zwierząt.  
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – stwierdził, że do mieszkańców należałoby ponowić 

apel o dbanie o własne zwierzęta przed niekontrolowanym ich rozmnażaniem. Każdy z nas odpowiada 

raz za własne zwierzęta, a po drugie za wszystkie koszty, które ponosimy. 

Poruszył sprawę dotyczącą odpadów komunalnych, a mianowicie wysokich opłat z tego tytułu. Na ten cel 

wydaje się ponad 1 mln zł. To bardzo dużo. Uważam, że należałoby zmotywować mieszkańców do 

lepszego segregowania odpadów. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że podjęte zostały kroki dotyczące monitoringu 

sposobu zagospodarowania odpadów BIO przez mieszkańców, tj. czy mieszkańcy, który zadeklarowali, 

że kompostują te odpady faktycznie je kompostują, a nie zdają tych odpadów. Zdarzają się takie 

przypadki. W wyniku prowadzonych takich działań kilka osób zmieniło swoje deklaracje rezygnując  

z kompostowania. Wzrost ilości odpadów wiąże się z kilku przyczyn. Jedną z nich jest pandemia, która 

zmusza nas do przebywania w domu np. z powodu kwarantanny, pracy zdalnej, itp. i dlatego generujemy 

więcej odpadów w miejscu zamieszkania. Niektórzy przez ten okres porządkują swoje domostwa, garaże, 

budynki gospodarcze i wyrzucają rzeczy, które są zbędne i które zbierane były przez kilka, kilkanaście 

lat. Drugim powodem wzrostu wydatków na odpady jest zmiana sposobu liczenia odbieranych od nas 

frakcji, pierwotnie była to stawka ryczałtowa, bez względu na oddawaną ilość odpadów, czy to było 550 

ton, czy 600 ton. Nie było potrzeby monitorowania tego tonażu. Po przeprowadzeniu dwa lata temu 

przetargu, gdy weszła ustawa o segregacji odpadów musieliśmy określić ilość odpadów. Do kalkulacji 

założyliśmy, że to będzie 750 ton. Jednakże w rzeczywistości wywozimy nawet ponad 1050 ton rocznie, 

co daje w przeliczeniu na jednego mieszkańca po rozstrzygnięciu przetargu kwotę 25 zł. Trudno jest na 

dzień dzisiejszy stwierdzić, czy ta kwota będzie wystarczająca.  

Podjęliśmy działania modernizacyjne na PSZOK, tj. będzie tam waga dzięki, której pozwoli nam ustalić 

tonaż odbieranych odpadów, ponadto rębak do gałęzi, które zostaną przerobione na ścinki, co ułatwi ich 

wykorzystanie, np. na wyściółkę pod drzewami, jak również kompostownik.  

Ponadto zwrócił się z apelem do obecnych na sali i mieszkańców gminy o zminimalizowanie ilości 

zakupów produktów foliowych, plastikowych. 

Rozważamy też udział w programie dotyczącym dofinansowania do wymiany kotłów grzewczych na 

bardziej przyjazne dla środowiska. My, jako Gmina staramy się dbać o środowisko i realizujemy projekty 

związane z Czystym Powietrzem, instalacją paneli słonecznych do ogrzewania wody, czy instalacji 

fotowoltaicznych, zmiany oświetlenia ulicznego montując lampy solarne, czy ledowe.  
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do działu Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa. Stwierdził, że na terenie Gminy mamy 5 jednostek Ochotniczej Straży 

Pożarnej, na którą w 2020 r. wydano 128.120,58 zł i w porównaniu do kwoty, jaką wydajemy na 

schronisko dla psów jest to bardzo mało. Nie słyszałem złych opinii, co do działań naszych OSP. Gmina 

dba o zakup niezbędnego dla nich sprzętu, samochody i budynki, ale uważam, że powinnyśmy zwiększyć 

uposażenie dla strażaków. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że porównując do innych samorządów nasza 

Gmina należycie wspiera zaspokojenie potrzeb materiałowych i bytowych jednostek OSP, tj. w wyniku 

przebudowy strażnicy OSP Raczki zwiększono o dwa miejsca garażowe dla samochodów strażackich, 

wyremontowano pomieszczenia socjalne, toaletę, itp. Kupiliśmy samochód strażacki dla OSP Stoki, 

jesteśmy w trakcie zakupu samochodu dla OSP Raczki. W tym roku planujemy odnowić budynek remizy 

OSP Sidory. Kończymy remont budynku OSP Stoki. W miarę możliwości finansowych Gminy 

poprawiamy warunki bytowe dla strażaków, finansujemy też i Orkiestrę działającą przy OSP, zakup 

ubrań specjalistycznych i jak również mundurów. Pozyskujemy dofinansowania, dotacje z Urzędu 

Marszałkowskiego. Umożliwienie poprawnego działania OSP leży też i w mojej gestii, ponieważ 

zapewnienie bezpieczeństwa jest bardzo ważne dla ogółu mieszkańców gminy. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do kwoty zaległości z tytułu opłat za wodę 

w 2020 r. tj. 32.400 zł. Zapytał, jaka jest to przyczyna i czy nie można jej pokryć za te osoby, np.  

w ramach pomocy społecznej? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, aby móc odpowiedzieć właściwie na to pytanie 

musi skontaktować się z Kierownikiem Zakładu. Sądzi, że wysokość takiego zadłużenia wynika  

z naliczenia odsetek od zaległości niemożliwych do ściągnięcia od dłużników. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – zapytał o planowaną inwestycje polegającą na budowie 

studni głębinowej w Podwysokim? Czy to, aby trafiona lokalizacja inwestycji? Z tego, co mi wiadome 

ujecie jest kiepskie. Teraz kolejne inwestycje przyniosą poprawę wody. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że w tym ujęciu są zasoby wodne i dlatego 

prowadzona jest inwestycja dzięki, której zostaną zastosowane odpowiednie technologie i wykorzystane 

specjalne filtry, powstanie tam zbiornik retencyjny. Budowa nowego ujęcia to ogromny koszt, na który 

Gminę na chwilę obecną nie stać, ale musimy zadbać o bezpieczeństwo dostarczania wody dla 

mieszkańców, szczególnie w okresie letnim. Niewątpliwie w przyszłości będziemy musieli szukać 

nowego ujęcia wody. 
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do działalności Gminnego Ośrodka Kultury 

w Raczkach. Stwierdził, że od lat monituję, iż kultura w naszej Gminie jest niewystarczająco 

dofinansowywana. Niewątpliwie w poprzednim roku przez pandemię w GOK w ograniczonym stopniu 

realizował swoje zadania statutowe, ale wyodrębnione środki na ośrodek kultury w kwocie 404 tys. zł są 

bardzo skromną sumą. Jak Pan Wójt uważa? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że przy konstrukcji budżetu ile mamy 

środków to dzielimy. W 2020 r. na GOK zostało przeznaczonych ponad 400 tys. zł, na bibliotekę 200 tys. 

zł. W sumie na instytucje kultury wydaliśmy ponad 600 tys. zł. Niewątpliwie działalność tych instytucji 

jest ważna, potrzebna dla naszego społeczeństwa. Liczymy, że w niedalekiej przyszłości zwiększą się 

wpływy z podatków do naszego budżetu po uruchomieniu nowej stacji paliw w Rudnikach, czy 

gazociągu biegnącego przez Gminę Raczki. Jeżeli przychody nasze się zwiększą, to na pewno o kulturze  

i czytelnictwie nie będziemy zapominać. Nasze środki budżetowe są ograniczone, a zadań ciąży na 

Gminie jest sporo, więc musimy racjonalnie je dzielić, aby móc ich zrealizować.   
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do środków, którymi dysponuje GOPS 

realizując powierzone zadania zlecone, programy pomocowe. Stwierdził, że przy 30 mln zł budżecie 

Gmina wygospodarowuje 4.500 tys. zł na inwestycje, gdzie budżet GOPS wyniósł ponad 10 mln zł. 

Zapytał Pana Wójta, czy to jest poprawne ekonomicznie i jaki to ma sens? 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że gro środków pochodzących z budżetu państwa, 

którymi dysponuje GOPS przekazywane jest mieszkańcom w formie świadczeń, tj. ponad 8 mln zł. 

Gmina jedynie finansuje z własnego budżetu utrzymanie DPS, dodatki mieszkaniowe, rodziny zastępcze, 

dopłatę do posiłków w szkole, usług opiekuńczych, tj. ok. 1 mln zł. W odpowiedzi na pytanie Pana 

Wojciecha Żukowskiego stwierdził, że Gmina jest od tego, aby pomagać mieszkańcom.  
 

Sołtys Małych Raczek Pan Wojciech Żukowski – stwierdził, że od ponad 20 lat dopytuje się, kiedy 

będzie szalet w Raczkach z prawdziwego zdarzenia, ponieważ pozbliża się sezon letni i dużo osób 

przyjezdnych ma z tym problem. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że najlepszą lokalizacją szaletu byłby park przy 

przystankach PKS i kontaktował się z właścicielem stojącego budynku w parku o możliwość wykupienia 

go przez Gminę. Jeśli właściciel zgodzi się na sprzedaż, taki szalet tam powstanie.  
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, czy w tym roku wzorem roku poprzedniego, będzie 

zorganizowana akcja odbioru folii rolniczej z terenu Gminy? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że jeśli pojawi się program i dofinansowanie 

na ten cel to Gmina do niego przystąpi. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”.   
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXI/160/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Po przerwie.  

 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Raczki za rok 2020 i sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdań. 

 

Załącznik Nr 7.– Zarządzenie Nr 0050/24/21. 

Załącznik Nr 8.– Zarządzenie Nr 0050/19/21. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią Uchwały Nr RIO.II-00321-85/2021 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 16 kwietnia 2021 roku  

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Raczki sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2020 rok. 
 

Załącznik Nr 9.– Uchwała Nr RIO.II-00321-85/2021. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią opinii Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Raczki w sprawie: sprawozdania finansowego Gminy Raczki za 2020 r., sprawozdania rocznego  

z wykonania budżetu Gminy Raczki oraz sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 

instytucji kultury, dla których organem założycielskim jest Gmina za 2020 rok i informacji  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym z przebiegu przedsięwzięć, o których mowa 

w art. 266 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 
 

Załącznik Nr 10.– Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raczki. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Raczki za rok 2020 oraz sprawozdania rocznego  

z wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr XXI/161/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 10 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Raczki absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu Gminy Raczki za 2020 rok.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Raczki o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Raczki. 
 

Załącznik Nr 12.– Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raczki o udzielenie  

absolutorium Wójtowi Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - zapoznał Radnych Gminy Raczki z treścią Uchwały  

Nr RIO.II-00322-11/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia  

29 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Raczki wniosku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2020 rok. 
 

Załącznik Nr 13.– Uchwały Nr RIO.II-00322-11/21. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – zapoznał z treścią projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Raczki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok i poddał pod głosowanie 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raczki w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Raczki. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 14.– Uchwała Nr XXI/162/21. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Podziękował Radnym za udzielenie absolutorium, które 

stanowi wyznacznik dalszej współpracy na rzecz mieszkańców naszej Gminy. Stwierdził, że nie byłoby 

to możliwe bez Państwa pomocy, owocnej współpracy i zrozumienia oraz nie byłaby w stanie tego 

wszystkiego wykonać bez współpracowników w Urzędzie Gminy, dyrektorów, kierowników  

i pracowników jednostek podległych. Życzył wszystkim zdrowia i wyraził nadzieję, że w obecnym czasie 

epidemiologicznym dążymy do normalności w życiu publicznym. Poinformował, że w związku  

z luzowaniem obostrzeń, prawdopodobnie od przyszłej sesji będzie mogło więcej osób uczestniczyć  

w obradach, chodzi o Sołtysów i mieszkańców gminy. 

 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raczki na lata 2021– 2026. 

 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 

- urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 31.658.610,25 zł i wydatków budżetowych na 

kwotę - 34.343.975,75 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym poszczególnych 

kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie WPF. Deficyt 

budżetu na rok bieżący wynosi - 2.685.365,50 zł i planuje się, że zostanie on pokryty wolnymi środkami, 

o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy oraz przychodami z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach. Dokonano zmiany planu przychodów na rok 2021 w zakresie zmniejszenia planu wolnych 

środków pozostałych z rozliczenia roku 2020 oraz wprowadzono plan nadwyżki z 2020 r. 

W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 3.380.669,50 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 15.– Uchwała Nr XXI/163/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 12 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 

- dokonuje się zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów własnych  

o kwotę - 68.405 zł, które dotyczą wpływów ze sprzedaży majątku, z opłaty eksploatacyjnej, odsetek, itp. 

oraz zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 962.532 zł m.in. w związku ze zmniejszeniem 

planowanych dochodów z budżetu państwa na dofinansowanie remontu dróg gminnych, 

- dokonuje się zwiększenia planu wydatków własnych o kwotę - 316.499 zł dotyczących wprowadzenia 

planu wydatków inwestycyjnych dotyczących realizacji zadania pn.: "Budowa chodnika przy ulicy 
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Zielonej w Raczkach", zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych dotyczących zadań pn.: 

"Modernizacja budynku remizy OSP Stoki", "Rewitalizacja parku przy przystankach PKS na działce nr 

567/2 w Raczkach" oraz wprowadzenia planu wydatków dotyczących wsparcia finansowego dla Policji, 

zwiększenia wydatków na zakup usług dotyczących obsługi mienia i wydatki dotyczące wynagrodzeń 

pracowników z pochodnymi, natomiast zmniejszono plan dotacji dla Powiatu Suwalskiego o kwotę - 

30.000 zł oraz wydatki dotyczące prac remontowych na drogach gminnych o kwotę - 1.615.539 zł, 

- wprowadzono plan wydatków na dwa zadania inwestycyjne o łącznej wartości - 92.500 zł, zwiększono 

plan wydatków na dwa zadania dotyczące modernizacji budynku OSP Stoki i rewitalizacji parku  

w Raczkach o kwotę - 130.000 zł oraz zmniejszono plan dotacji dla Powiatu Suwalskiego na inwestycję 

drogową o kwotę - 30.000 zł, 

- urealniono plan przychodów gminy na rok bieżący w zakresie zmniejszenia planu wolnych środków,  

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o kwotę - 490.276,50 zł oraz wprowadzono plan nadwyżki 

z 2020 r. - 55.364,50 zł, 

- urealniono plan dotacji dla Powiatu Suwalskiego. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 16.– Uchwała Nr XXI/164/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 13 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 14. Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 22 lutego 

2021 r. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – odczytał treść projektu uchwały: „Rada Gminy Raczki po 

zapoznaniu się z rekomendacją Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki dotyczącej 

petycji wniesionej przez Panią Teresę Garland w sprawie opinii Rady Gminy Raczki o przeprowadzeniu 

bezpośredniego referendum ludowego „w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji, jako 

Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla 

Polski”, uznaje, że wydanie petycji w przedmiotowej sprawie nie mieści się w zakresie zadań  

i kompetencji Rady Gminy Raczki i postanawia ją nie uwzględnić.”. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 17.– Uchwała Nr XXI/165/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 14 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 1 marca 2021 r. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – odczytał treść projektu uchwały: „Rada Gminy Raczki po 

zapoznaniu się z rekomendacją Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Raczki postanawia nie 

uwzględnić petycji złożonej przez Panią Teresę Garland z dnia 1 marca 2021 r. w sprawie poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego przez Radę Gminy 

Raczki.”. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 18.– Uchwała Nr XXI/166/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 19 pkt 15 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 16. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski radnych. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – poinformował, że 18 maja br. był dniem ważnym  

w szczególności dla miejscowej szkoły. W tym dniu został poświęcony sztandar i nadano imieniem 

patrona św. Jana Pawła II. Stwierdził, że była to uroczystość bardzo dobrze zorganizowana. Podziękował 

Dyrekcji Szkoły, kadrze nauczycielskiej, uczniom, Wójtowi, Radzie i wszystkim osobom, którzy 

przyczynili się w organizacji tej doniosłej uroczystości. 
 

Radny Jan Olszewski – zapytał, co z dalszą likwidacją barszczu Sosnowskiego, bo ta niebezpieczna 

roślina bardzo szybko się rozprzestrzenia? 
 

Zastępca Wójta Pani Ewa Konstantynowicz – odpowiedziała, że swego czasu był program dotyczący 

niszczenia siedlisk tego barszczu Sosnowskiego. W tej chwili nie mamy na to środków, nie ma dotacji 

celowych związanych z tym. Prowadzone są jedynie prace mające na celu naniesienia na mapy tych 

siedlisk tej rośliny, ale nie ma żadnych z tym związanych dotacji. 
 

Radny Romuald Kwiatkowski – zawnioskował, aby w związku ze zbliżającym się półroczem przedstawić 

raport dotyczący wydatkowania środków przeznaczonych na gospodarkę odpadami, aby Radni wiedzieli, 

jaka jest sytuacja, czy podejmowane będą decyzje o podwyższeniu, zmniejszeniu opłaty z tego tytułu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że trudno będzie wykonać taką kalkulację, 

prognozę, ponieważ nie jesteśmy w stanie określić, jaka będzie cena po przeprowadzonym na koniec roku 

przetargu. W założeniach przyjęto, że ogólna ilość odpadów to będzie ok. 1.050 ton – 1.100 ton. 
 

Radny Romuald Kwiatkowski – odniósł się do zadania majątkowego dotyczącego zakupu policyjnego 

samochodu na potrzeby Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach - wsparcie finansowe. Stwierdził, że 

trzeba doprecyzować, iż samochód ten będzie wykorzystywany też na terenie naszej Gminy. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że samochód policyjny wykorzystywany będzie na 

terenach: Gminy Raczki i Gminy Bakałarzewo. Jego zakup w 50 % finansuje Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych, 25 % Gmina Bakałarzewo i 25 % Gmina Raczki. 
 

Radny Witold Bartoszewicz – odniósł się do sprawy kompostowania bioodpadów. Stwierdził, że nie 

wszystkie odpady nadają się na kompost, np. liście orzecha włoskiego i dlatego zmuszony jest to 

wystawić. 

Zapytał, czy można coś zrobić w sprawie tych z zaniedbanych budynków, tj. budynku koło strażnicy OSP 

i dawnej mleczarni koło ronda przy spółdzielni mieszkaniowej w Raczkach? Strasznie szpecą. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że budynek koło ronda należy do osoby 

prywatnej i Gmina nie może zmusić jego do jego rozbiórki. Odnośnie drugiego budynku występowaliśmy 

z propozycją odkupienia budynku w celu przeznaczenia go na cele wyłącznie publiczne. Jednakże nie 

doszło do finalizacji. 

 

Radny Janusz Krzykwa – zwrócił się do Wójta, z prośbą o monit do Zarządu Dróg Powiatowych  

w sprawie poprawienia poboczy w ciągu drogi Raczki - Moczydły - Jankielówka. 

 

Radny Leszek Staniszewski – zwrócił się do Wójta z prośbą o monit o poprawę poboczy i wyłomów na 

drodze powiatowej Kurianki Drugie – Kurianki Pierwsze.  

Zapytał, co ze sprawą budowy chodnika do Rudnik oraz remontu mostu w Koniecborze. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że w sprawie poprawy wspomnianych dróg 

powiatowych zostanie wystosowane pismo do ich zarządcy.  

Odnośnie budowy chodnika do Rudnik wyjaśnił, że ze względu na panującą pandemię nie było 

możliwości spotkania się z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich i jeżeli dojdzie do spotkania to 

zostanie poruszona sprawa. 

Odnośnie sprawy budowy mostu w Koniecborze to wniosek na realizacje tego zadania nie przeszedł  

i Gmina nie ma własnych środków na jego realizację. 

 

Zastępca Wójta Pani Ewa Konstantynowicz – przedstawiła informację dotyczącą przebiegu Narodowego 

Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań. Stwierdziła, że na dzień dzisiejszy odnotowano mały odsetek 

mieszkańców gminy, którzy wywiązali się z tego obowiązku. Zaapelowała do Radnych i mieszkańców o 

możliwe jak najszybsze spisanie się. Poinformowała, że ze względu na obostrzenia spisu można dokonać 

metodą poprzez samospis internetowy, który jest dostępny na stronie internetowej Głównego Urzędu 

Statystycznego pod adresem spis.gov.pl oraz poprzez kontakt telefoniczny z rachmistrzem spisowym, 

gdyż nie może zostać przeprowadzony w miejscu zamieszkania osoby spisywanej. Osoby, które nie mają 

dostępu do Internetu, mogą spisać się przez telefon, dzwoniąc na infolinię spisową pod numer telefonu: 

22 279 99 99 lub skorzystać ze stanowiska spisowego w Gminnym Biurze Spisowym (Urzędzie Gminy 

Raczki). Infolinia czynna jest od poniedziałku do piątku w godzinach 8:00 – 18:00. Jest to opcja 

bezpieczna, zwłaszcza z punktu widzenia osób starszych, gdyż wtedy sami inicjują kontakt i nie muszą 

obawiać się czy zgłaszająca się do nich osoba jest prawdziwym rachmistrzem spisowym. Jednocześnie 

informuję, iż na terenie Gminy Raczki wyznaczonych zostało dwóch rachmistrzów, którzy będą się z 

Państwem kontaktować telefonicznie. Każdy respondent, do którego zadzwoni Rachmistrz spisowy 

zobaczy na ekranie swojego telefonu jeden z dwóch numerów telefonów: 22 828 88 88 lub 22 279 99 99. 

Oznacza to, że każdy rachmistrz spisowy, wykonuje wywiady spisowe z jednego z dwóch podanych 

numerów telefonów, jest to gwarancja, że dzwoni do niego rachmistrz spisowy, a nie osoba podszywająca 

się pod niego. Każdego rachmistrza można zweryfikować samodzielnie poprzez zakładkę „sprawdź 
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rachmistrza” na stronie spis.gov.pl lub dzwoniąc na infolinię spisową pod numer 22 279 99 99. 

Wszelkich informacji na temat spisu, jego formy oraz pracy rachmistrzów na terenie Gminy udziela 

wyznaczony w Urzędzie Gminy Raczki Koordynator Prac Spisowych, z którym można skontaktować pod 

nr telefonu 736 648 773. 

 

Pkt 17. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  

Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXI Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

 

Danuta Grabowska 


